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 للاتحاد البرلماني الدولي 138الجمعية العامة الـــ 
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  في طارئ بند إدراج طلب في النظر

 العامة الجمعية أعمال جدول
 

 ارئ ط بند إدراج طلب
 الدولي البرلماني للاتحاد 138 الجمعية العامة الــ أعمال جدول في

 السويد مُقدم من وفد
 

 جااالو  في طاااار  بنااال لإدراج مرفقاااة ووثائااا  طلباااا  وفااال الداا  ل  مااا  العاااا  الأمااان تلقااا  ،2018 مااار /  آذار 24 في
 :بعن ان 138العامة الااا الجمعية أعما 

 

 البرلمانات، في سيما لا العمل، مكان في المرأة ضل العنف"
 ".MeToo# حركة أنا أ ضا   أعقاب في

 

إضاافة إ   ،(الأو  المرفا ) الطلا  يمقالالا  تضامنت ت الرساالة نصمرفقا   138العامة الاا  الجمعية في نالمنلوب يجلوس  
 .له دعما  ( الثالث المرف ) قرار ومشروع ،(الثاني المرف ) التفدير ة ذكرةالم

 

 .2018آذار/ مار ،  25 الأحل     الد  ل وفل طل  بشأن قرارا   تتخذ أن 138الااا العامة  الجمعية م  طل ي  س  و 
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 أن الااالوي البرلمااااني الاتحااااد في عضااا  لأي يجااا   العاماااة، لجمعياااةلااا ائ  ا مااا ( 1)الفقااارة  11 القاعااالة أحكاااا  وبم جااا 
 قاارار ومشااروع ماا ج ةتفدااير ة  بمااذكرة الطلاا  هااذا  رفاا  أن ويجاا . الجمعيااة أعمااا  جاالو  في طااار  بناال إدراج  طلاا 
 ابهااذ الأعضااا  جمياا  بإباالا  الاالوي البرلماااني الاتحاااد أمانااة وتقاا  . الطلاا   شاامله الااذي الم ضاا ع نطااا  ب ضاا   يحاالد

 .الف ر عل  القبيل هذا م  وثائ  وأ ة الطل 
 : لي ما عل  ل ائ  الجمعية م ( 2)الفقرة  11 القاعلة تنصإضافة إ  ذلك، 

 ما  عاجال إجارا  حالاة دولياة هاماة حالؤت ما ترا  تداتل   ا ااذ طاار  بنال إدراج طلا   تنااو  أن يجا  (أ)
وحشاااال  رأ ااااه عاااا  الاااالوي البرلماااااني الاتحاااااد  عاااارب أن المناساااا  والاااا   كاااا ن ماااا  الاااالوي، المجتماااا  جاناااا 

 في المشااركة الأصا ات ؤلثاي علا  يحصال  نبغاي أن الطلا  هاذا مثال ولقبا   الاساتجابة البرلمانياة.
 ؛التص  ت

 طلباات عالة حصا   حاا  واحال، وفي طاار  بنال سا   أعمالهاا جالو  في تالرج أن للجمعياة يجا   لا  (ب)
 ؛الإيجابية الأص ات م  علد أكبر عل  الذي يحصل الطل   قبل المطل بة، الأغلبية عل 

 المقترحاات كانات إذا، واحال في طلا  مقترحاام  ضا    طاار  بنال لإدراج أكثار أو طلبان لمقالمي يجا   (ج)
 ؛نفده الم ض ع عل  تنص    الأساسية،

 إذا أو مقلم ه،  دحبه أن بعل م ض ع مقتر  الطار ، بالبنل المتعل  القرار، مشروع في  لرج أن يج   لا (د)
 .الجمعية أقر ته الذي الم ض ع عن ان وفي الطل  في له واضحة هناك إشارة تك  لم ما الجمعية، رفضته
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  الأمين العام إلى الموجهة لمراسلاتا
 الوفد السويدي قبل  من

  
 2018 مار آذار/  24

 
 ،الأمن العا  ع   ي

 

 الدا  ل وفال  طلا  الجمعياة، ق اعال ما  11.1 والماادة الالوي البرلماني للاتحاد الأساسي النظا  م  14.2 للمادة وفقا  
 المقااارر الااالوي، البرلمااااني لاتحاااادل 138العاماااة الااااا  لجمعياااةا الأعماااا  جااالو  في التااااي الطاااار  بنااالال إدراج احاااترا  بكااال
 :بعن ان ،2018 مار آذار/  28 إ  24 م ( س  درا) جنيف في اعقله

 

 البرلمانات، في سيما لا العمل، مكان في المرأة ضل العنف"
 ".MeToo# حركة أنا أ ضا   أعقاب في

 
 .قرار ومشروعتفدير ة  مذكرةا  مرفق
 

 بإتلاص،                                                                        
 

 
 
 
 
 

ل نلستيل هيليناالديلة  )الت قي (  
دوي مدتشار   
اللولية الإدارة   

الد  لي لبرلمانفي ا   
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 البرلمانات، في سيما لا العمل، مكان في المرأة ضد العنف
 MeToo# حركة أنا أيضا   أعقاب في

 

 السويد مذكرة تفسيرية قدمها وفد
 
 

 حجاا  عااالمي نطاا  علاا  أبار ت قاال الاجتماعياة الإعاالا  وساائلعلاا   MeToo# حملاة ماا  انطلقات الاا  الحركاة إن
 وغااير اللفظااي الداال ك عاا  التحاال  ماا  الماارأة مكناات وقاال. المجتماا  في الندااا  علاا  والاعتاالا  الجندااي التحاار  أعمااا 
 دون ضالها ترتك  عنف أعما  وهي كرامتها،  نتهك  الذي الجندية الطبيعة وذ فيه المرغ ب غير الجدلي أو اللفظي
 الحالود  تجااو  المارأة ضال الجان  ن ع عل  القائ  والعنف الجندي التحر  أن حقيقة ع  الحركة كشفت  وقل. م افقتها
 .وال طنية الثقافية

 

  دااتح  هاذا الإنداان حقا   انتهااكف. جل الا   لاي  العماال، مكاان في الجنداي التحار  وتاصاة المارأة، ضال العنافإن 
 والتالر   التعلاي  تالا  ما  الأعماا  هاذه مثل لمن   كفي بما القيا   ت  لم. العالم أنحا  جمي  في عاجلن وعملا   ا  اهتمام
 آلياات الدارعة وجاه علا  وتنتظار. الدال كق اعال  وملونات الإدار ة الأنظمة ،القان نية الأحكا  ومراقبة تنفيذ ،واعتماد
 كااان  إذاو . التعاا    تقااليم عاا  فضاالا   وتطبيقهااا، تهاااوملاحق المناساابة التأد بيااة أو القان نيااة الجاا ا ات في للتحقياا  فعالااة
 .الآن فهي الك نية الفضيحة هذه عل  بفعالية والرد للتصرف وقت هناك

 

 المنظمااات علاا  تاا ؤر الاا  الجندااي الداال ك ساا   فضااائ  ماا  سلداالة أثارت الأتاايرة، الأسااابي  في ذلااك، علاا  عاالاوة
 أن": حاان قال ال قات" أن أتار  مارة وأظهارت ككال،  الالوي المجتما  ان عاج الحك مية غير والمنظمات اللولية الحك مية
للمناصاار   للقضااا   اللوليااة اللجنااة مبااادرة. العااالم أنحااا  جمياا  في ؤقااافي وتحاا   ق  ااة تاالابير لا اااذ الآن حااان قاال ال قاات
 ، ونايروبي فييناا ،ني  ا رك ،جنياف في مقرهاا   جال الا  اللبل ماساية والبعثاات ال كالات لرؤسا  منصة هي ال  ،الجنلر ة
 والمداا لة الإطالا ، علا  التداام  عال  ؤقافاة إ  للالع ة المناصار   للقضاا  الجنلر اة، الفارد ن للأبطاا  كمنصاة  تعمل
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 ،ساا ا  حاال علاا  ماليااا    االعم  ا الاا  الم سدااات في أو م سدااام  داتاال الجندااي، والاعتاالا  التحاار  لضااحا  والاالع 
 .اللولية المداعلة م  مدتفيلون أو م ظف ن ه  معاملته  أسيئت الذ   أولئككان   س ا و 
 
 الندااااا  ضاااال والعنااااف المضااااا قة ،الجندااااي التحياااا  حاااا   الاااالوي البرلماااااني الاتحاااااد دراسااااة أظهاااارت الدياسااااي، المجااااا  في

 أن للأسااف، البرلمااانات، في عقاالت الاا  اللاحقااة والمناقشااات ،MeToo# أنا أ ضااا   وحركااة ،(2016) البرلمانيااات
 البرلماان في المارأة ضال والعنف المضا قةف. المرأة ضل العلائي الدل ك فيها  نتشر ال  العمل أماك  بن م  هي البرلمانات

 بحر اة بعملها  للقياا  البرلماانين والما ظفن البرلمانياات النداا  أماا  العقباات لا يخو  الدلبية، النمطية والق ال  التميي  ع   
 تكاا ن أن علاا  وقاالرما للبرلمااانات الداالي  الأدا  ض قاا    أنااه كمااا  .ككاال  للمجتماا  ساالبيا   نم ذجااا   يخلاا  وعم مااا   وأمااان،
 علااا  الضااغ  و ت ا اال. للماارأة الدياسااية للمشاااركة الحتميااة النتيجاااة أنااه علاا  ذلااك إ    نظاار ألا ويجاا . وتمثيليااة شاااملة

 أن لضااامان الإصااالاحات إن. المناسااابة التااالابير لا ااااذ الأتااار  الدياساااية والم سداااات الدياساااية والأحااا اب البرلماااانات
 .انتظاره طا  مرآمنة، محترمة، ومأم نة أ م سدية بيئة في وظائفه  أدا  م  البرلماني ن والم ظف ن البرلماني ن  تمك 

 

 ميالان في والرجاا  النداا  ضال والمضاا قة العناف حا   المعاا ير  ضا ب المتعلقة المقبلة المناقشة ض   في ذلك، عل  علاوة
 أن البرلمااانات علاا  يجاا  ،(2018   نياا ح  ااران/  8 إ  مااا  أ ر/  28) الاالوي العماال ماا تمر ساايعقله الااذي العماال
 .الم سدات تالية م  التحر  وم  العنف القائ  عل  ن ع الجن  عل  للحفاظ قلوة تك ن
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 البرلمانات، في سيما لا العمل، مكان في المرأة ضد العنف
 MeToo# حركة أنا أيضا   أعقاب في

 السويد وفد  من مقدم قرار مشروع
 
 

 اللوي، البرلماني للاتحاد 138 عامة الاااال الجمعية إن       
 

 مكااااان في النداااا  علاااا  والاعتااالا  الجندااااي التحااار  لأفعااااا  العاااالمي الحجاااا  إ ا  قلااا بالاااا  ال إذ  دااااورها (1)
 الدياسية، والأح اب البرلمانات ،الدياسية الم سدات في سيما لا العمل،

 الخاااص الاالوي العهاال ،(1966) والدياسااية الملنيااة بالحقاا   الخاااص الاالوي العهاال وإذ تأتااذ في اعتبارهااا (2)
 ضااال التمييااا  أشاااكا  جميااا  علااا  القضاااا  اتفاقياااة ،(1966) والثقافياااة الاجتماعياااة الاقتصااااد ة، بالحقااا  

 عااا  الصاااادرة 23 رقااا  العاماااة ، إضاااافة إ  الت صااايات(1999)وبروت ك لهاااا الاتتيااااري  ،(1979) المااارأة
 بشاأن ،35 ورقا  والعاماة، الدياساية الحيااة في المارأة بشاأن المارأة، ضال التمييا  علا  بالقضاا  المعنياة اللجنة
 ،19 رق  العامة الت صية وتحل ث المرأة، ضل الجنداني العنف

 ودون آماااا  كاماااال،  بشااااكل الدياسااااية العمليااااات في المشاااااركة في الماااارأة حر ااااة" حاااا   القاااارار إ  تشااااير وإذ (3)
 135العاماااة  الجمعياااة الاااذي اعتملتاااه ،"الهااالف هاااذا لتحقيااا  والمااارأة الرجااال بااان شاااراكات إقاماااة: تااالتل
 ،(2016) اللوي البرلماني للاتحاد

 ودعااا  الدياساااة في المااارأة مشااااركة تع  ااا  في ومشااااركته الااالوي البرلمااااني الاتحااااد عمااال وإذ تأتاااذ في اعتبارهاااا (4)
 المرأة، ضل العنف أشكا  بجمي  المتعلقة والدياسات التشر عات وإنفاذ وض  أجل م  البرلمان،

  تعماال الاا  للمناصاار   للقضااا  الجنلر ااة، اللوليااة مبااادرة اللجنااة بااه تقاا   الااذي الهااا  بالعماال تعااترف وإذ (5)
 وساا   الجندااي التحاار  لضااحا  والاالع  المدااا لة الإطاالا ، علاا  التدااام  عاال  ؤقافااة إ  للاالع ة كمناابر

 المعاملة،
 ماا  بأشااكا  اقااترن قاال العااالم أنحااا  جمياا  في الدياسااية العمليااات في الماارأة إدراج ت ا االأن  وإذ  ثااير ج عهااا (6)

 وفي الإنترنات عابر ذلاك في بماا الجان ، نا ع علا  القاائ  والعناف الترهيا  ،الجنداي التحار  مثل ،المقاومة
 الاجتماعي، الت اصل وسائل

 ولا ،الدااالبية النمطياااة والق الااا  التمييااا   عااا   البرلمااان في المااارأة ضااال والعناااف الجنداااي التحااار  أن تقاار وإذ (7)
 بهما، الدما  يمك 
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 للبرلماانات الدالي  الأدا  أ ضاا    ق ضاان البرلماان في المارأة ضال والعنف الجندي التحر  بأن كذلك  تقر وإذ (8)
 للقيااا  البرلمااانين والماا ظفن البرلمانيااات الندااا  أمااا  ع ائاا  ان، ويخلقااةوشااامل ةعلاا  أن  كاا ن تمثيلياا اوقالرم
 آم ، وبشكل بحر ة بعمله 

 والعنااف الجندااي ، التحاار التحياا  الجنداايساال ك  ماا  تاليااة وبرلمااانات عماال أماااك  تلاا  إ  وإذ تتطلاا  (9)
 الجن ، ن ع عل  القائ 

 

 بالتحاار  المتعلقااة ال طنيااة والدياسااات القاا انن إنفاااذضاامان و  تحداان أو اعتماااد إ  البرلمااانات تاالع  .1
 لجناة؛فع الة وسر ة للشكاو ، ومعاقبة ا آليات م  ،العمل في الجن  ن ع عل  القائ  والعنف الجندي

 

 اسااتجابة إنشااا  تاالا  ماا  ،الأتاار  العماال أماااك  لجمياا  مثااالا   تكاا ن أن البرلمااانات تطالاا  بشاالة .2
 البرلماان، في الجان  ن ع عل  القائ  والعنف الجندي التحر التحي  الجندي،  لدل ك داتلية م سدية

 ما ) ا  مرئيا وجعلاه ال ضا  تقياي  المناسابة؛ التعر فات م  ب ض  ، المشكلة تحل ل طر   ع  ذلك في بما
 دال كب المتعلقاة اللاتلياة والق اعال الدياساات تحدان أو تباي ؛(ذلاك إ  وما اللاتلي، المد  تلا 

 تااا فير ؛الااا عي  دة و  الت اصااال الجااان ؛ نااا ع علااا  القاااائ  والعناااف الجنداااي التحااار التحيااا  الجنداااي، 
 معالجااااة ؛(  والمداااااعل نالماااا ظف ،نالمداااا ول ،الناااا اب) البرلمااااان في العاااااملن لجمياااا  الإل امااااي التااالر  
 آلياة ما  وكاذلك الدار ة،النصايحة و  المش رة تلا  م  تحل  عنلما الجندي والعنف الدل ك ح اد 
للتقااال  في  بالأماااان الضاااحا   شاااعر بحياااث الشاااك  ، مقااال ت لاهاااا و  بالدااار ة تتدااا  داتلياااة شاااكاو 
 الجناة؛ عل  صارمة تأد بية عق بات وتطبي  وتحل ل ؛شك اه 

 

 وال طنيااة الإقليميااة ،العالميااة المداات  ت علاا  البحااثعمليااة  م اصاالة إ  الاالوي البرلماااني الاتحاااد تاالع  .3
 أنا أ ضاا   حركاة تأؤاير عا  مراجعاة عاماة تقليم ذلك في بما البرلمانات، في المرأة ضل العنف مدألة بشأن
#MeToo  العالم؛ أنحا  جمي  في البرلمانات عل 

 والممارساااات الخااابرات تبااااد  حااا   ،للبرلماااانات دوي اجتمااااع تنظاااي ب الااالوي البرلمااااني الاتحااااد تطالااا  .4
 الجنداااي التحااار التحيااا  الجنداااي،  سااال ك لم اجهاااة الم سداااية الإصااالاحات وتنفياااذ تطااا  ر في الجيااالة
 البرلمان؛ في الجن  ن ع عل  القائ  والعنف

 

 العنااف حاا   المعااا ير وضاا  بشااأن اللوليااة المناقشااة في بنشااا  نفدااها إشااراك إ  البرلمااانات تاالع  كمااا .5
 اللوي؛ العمل لم تمر القادمة اللورة في سيعقل الذي ،العمل ميلان في والرجا  الندا  ضل والمضا قة

 



 
 

8 8/  

 ترجمة الأمانة العامة للاتحاد البرلماني العربي
                                                     

 منااا  أجاال مااا  ،للبرلمااانات ت جيهيااة مبااااد  وضاا  إ  كاااذلك  الاالوي البرلماااني الاتحااااد كااذلك تطالاا  .6
 البرلمان؛ في القائ  عل  ن ع الجن  والعنف الجندي التحر  ،الجندي التميي  ومكافحة

 

 التحار  حاالات في والشاكاو  المعل مات لتلقي آلية إنشا  في النظر إ  اللوي البرلماني الاتحاد تلع  .7
 .البرلمان في القائ  عل  ن ع الجن  والعنف الجندي
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Request for the inclusion of an emergency item 

in the agenda of the 138
th

 Assembly of the Inter-Parliamentary Union 
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On 24 March 2018, the Secretary General received from the delegation of Sweden a 
request and accompanying documents for the inclusion in the agenda of the 
138

th 
Assembly of an emergency item entitled: 

 

"Violence against women in the workplace, in particular in parliaments,  
in the wake of the #MeToo movement".  

 

Delegates to the 138
th
 Assembly will find attached the text of the communication 

submitting the request (Annex I), as well as an explanatory memorandum (Annex II) and 
a draft resolution (Annex III) in support thereof. 
 

The 138
th
 Assembly will be required to take a decision on the request of the delegation of 

Sweden on Sunday, 25 March 2018. 
 

Under the terms of Assembly Rule 11.1, any Member of the IPU may request the 
inclusion of an emergency item in the Assembly agenda. Such a request must be 
accompanied by a brief explanatory memorandum and a draft resolution which clearly 
define the scope of the subject covered by the request. The IPU Secretariat shall 
communicate the request and any such documents immediately to all Members. 
 

Furthermore, Assembly Rule 11.2 stipulates that: 
 

(a) A request for the inclusion of an emergency item must relate to a recent major 
situation of international concern on which urgent action by the international 
community is required and on which it is appropriate for the IPU to express its 
opinion and mobilize a parliamentary response. Such a request must receive a 
two-thirds majority of the votes cast in order to be accepted.  

(b) The Assembly may place only one emergency item on its agenda. Should several 
requests obtain the requisite majority, the one having received the largest number 
of positive votes shall be accepted. 

(c) The authors of two or more requests for the inclusion of an emergency item may 
combine their proposals to present a joint one, provided that each of the original 
proposals relates to the same subject. 

(d) The subject of a proposal that has been withdrawn by its authors or rejected by the 
Assembly cannot be included in the draft resolution submitted on the emergency 
item, unless it is clearly referred to in the request and title of the subject adopted by 
the Assembly. 
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COMMUNICATION ADDRESSED TO THE SECRETARY GENERAL  
BY THE DELEGATION OF SWEDEN 

 
 
 
 
24 March 2018 

 
 
 
 
 
Dear Mr. Secretary General, 
 
 
In accordance with Article 14.2 of the Statutes of the Inter-Parliamentary Union and Rule 11.1 of the 
Assembly Rules, the delegation of Sweden hereby respectfully requests the inclusion of the following 
emergency item within the agenda for the 138

th
 IPU Assembly, set to be held in Geneva (Switzerland) 

from 24 to 28 March 2018, entitled: 
 

"Violence against women in the workplace, in particular in parliaments,  
in the wake of the #MeToo movement".  

 
An explanatory memorandum and a draft resolution are attached. 
 
 
 

Yours sincerely, 
 
 
 
 

(Signed) Helena LUNDSTEDT (Ms.) 
International Advisor 

International Department of the  
Swedish Parliament 
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VIOLENCE AGAINST WOMEN IN THE WORKPLACE, IN PARTICULAR  
IN PARLIAMENTS, IN THE WAKE OF THE #MeToo MOVEMENT 

 
Explanatory memorandum submitted by the delegation of Sweden 

 
 
The movement set off by the #MeToo social media campaign has brought to the fore the global 
magnitude of acts of sexual harassment and assault against women in society. It has empowered 
women to speak out about unwanted verbal, non-verbal or physical conduct of a sexual nature that 
violates their dignity, and are violent acts perpetrated against them without their consent. The 
movement exposed as never before the fact that sexual harassment and gender-based violence 
against women extend across cultural and national boundaries.  

 
Violence against women, and especially sexual harassment in the workplace, is not new. This human 
rights violation deserves urgent attention and action all over the world. Not enough has been done to 
prevent such acts through education and training and the adoption, implementation and monitoring of 
legal provisions, administrative regulations and codes of conduct. Effective mechanisms to investigate, 
prosecute and apply appropriate legal or disciplinary sanctions, as well as to provide reparation, are 
urgently awaited. If ever there was a time to act and respond effectively to this planetary scandal it is 
now. 
 
Moreover, in recent weeks, a series of sexual misconduct scandals affecting intergovernmental and 
non-governmental organizations has alarmed the international community as a whole and 
demonstrated once again that “time’s up”: that the time is now for robust measures and a cultural shift 
across the board. The International Gender Champions initiative, which is a platform of heads of 
agencies and diplomatic missions based in Geneva, New York, Vienna and Nairobi, serves as a 
platform for individual Gender Champions to call for a zero-tolerance culture, accountability and 
support to victims of sexual harassment and abuse, both within their own institutions  and in the 
institutions they financially support, whether those abused are staff or beneficiaries of international 
assistance. 

 
In the political sphere, the IPU study on sexism, harassment and violence against women 
parliamentarians (2016), the #MeToo movement and subsequent discussions held in parliaments 
have regrettably shown that parliaments are among the workplaces where hostile behavior to women 
is prevalent. Harassment and violence against women in parliament reinforces discrimination and 
negative stereotypes, creates obstacles for women MPs and parliamentary staff to carry out their work 
freely and securely, and generally sets a negative example to society at large. It also undermines the 
proper functioning of parliaments and their capacity to be inclusive and representative. This must no 
longer be viewed as the inevitable consequence of women’s political involvement. Pressure is 
mounting for parliaments, political parties and other political institutions to take appropriate measures. 
Reforms to ensure that parliamentarians and parliamentary staff can perform their jobs in a respectful, 
safe and secure institutional culture and working environment are long overdue.  

 
Furthermore, in view of the upcoming standard-setting discussion on violence and harassment against 
women and men in the world of work that will be held by the International Labour Conference (28 May 
to 8 June 2018), parliaments must set the example to keep their institutions free from harassment and 
gender-based violence. 
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VIOLENCE AGAINST WOMEN IN THE WORKPLACE, IN PARTICULAR  
IN PARLIAMENTS, IN THE WAKE OF THE #MeToo MOVEMENT 

 
Draft resolution submitted by the delegation of SWEDEN 

 
 
 

  The 138
th
 Assembly of the Inter–Parliamentary Union, 

 
 (1) Gravely concerned by the global magnitude of acts of sexual harassment and assault 
against women in the workplace, in particular in political institutions, parliaments and political parties,  
 
(2) Having regard to the International Covenant on Civil and Political Rights (1966), the 
International Covenant on Economic, Social and Cultural Rights (1966), the Convention on the 
Elimination of All Forms of Discrimination against Women (1979) and its Optional Protocol (1999) as 
well as general recommendations No. 23 of the Committee on the  Elimination of Discrimination 
against Women, on women in political and public life, and No. 35, on gender-based violence against 
women, updating general recommendation No. 19, 
 
(3) Recalling the resolution on “The freedom of women to participate in political processes 
fully, safely and without interference: Building partnerships between men and women to achieve this 
objective”, adopted by the 135

th
 IPU Assembly (2016),  

 
(4) Considering IPU’s work and engagement on promoting the participation of women in 
politics and supporting parliament to develop and enforce legislation and policies on all forms of 
violence against women,  
 
(5)  Recognizing the important work of the International Gender Champions initiative, that 
serves as a platform to call for a zero-tolerance culture, accountability and support to victims of sexual 
harassment and abuse, 
 
(6) Dismayed that the increasing inclusion of women in political processes around the world 
has been accompanied by forms of resistance such as sexual harassment, intimidation and gender-
based violence, including online and in social media, 
 
(7) Acknowledging that sexual harassment and violence against women in parliament 
reinforces discrimination and negative stereotypes and is not tolerable,  
 
(8) Further acknowledging that sexual harassment and violence against women in parliament 
also undermines the proper functioning of parliaments and their capacity to be inclusive and 
representative and creates obstacles for women MPs and parliamentary staff to carry out their work 
freely and securely, 
 
(9) Aspiring to create workplaces and parliaments free from sexist behaviour, sexual 
harassment and gender-based violence, 
 

1. Invites parliaments to adopt or improve and ensure the enforcement of national laws and 
policies on sexual harassment and gender-based violence at work with effective and 
confidential complaints mechanisms and penalties for offenders;  

 
2. Firmly calls on parliaments to set an example for all other workplaces by establishing an 

internal institutional response to sexist behaviour, sexual harassment and gender-based 
violence in parliament, including by clearly naming the problem, with proper definitions; 
assessing the situation and making it visible (through internal survey, etc.); adopting or 
improving internal policies and rules on sexist behaviour, sexual harassment and gender-
based violence; communicating and raising awareness; providing compulsory training for 
all those working in parliament (MPs, officials, employees, assistants); addressing 
incidents of sexist behavior and violence when they occur through confidential 
counselling and advice, as well as with an internal complaints mechanism that is 
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confidential and complainant-driven, so victims feel safe in coming forward; and 
identifying and applying strictly disciplinary sanctions for offenders; 

 
3. Invites IPU to pursue research at the global, regional and national levels on the issue of 

violence against women in parliaments, including to provide an overview of the impact 
that the #MeToo movement has in parliaments around the world; 

 
4. Calls on the IPU to organize an international meeting of parliaments on sharing 

experiences and good practices in developing and implementing institutional reforms to 
counter sexist behaviour, sexual harassment and gender-based violence in parliament; 

 
5. Also calls on parliaments to actively involve themselves in the international standard-

setting discussion on violence and harassment against women and men in the world of 
work that will be held at the forthcoming session of the International Labour Conference; 

 
6. Further calls on IPU to develop guidelines for parliaments to prevent and address sexism, 

sexual harassment and gender-based violence in parliament;  
 
7. Invites the IPU to consider the establishment of a mechanism to receive information and 

complaints in cases of sexual harassment and gender-based violence in parliament. 
 
 


